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آغاز نصر الله
محمد علی نظام زاده

شب تا به سحر، به دیده گوهر داریم
                                           داغى است، بسان لعل، در بر داریم

از هجر شهید حق حسن نصرالله 
                                             اشکى به بصر، به سینه آذر داریم

تندیس شجاعتى و آواى شرف
                                            سوداى شباهت به تو در سر داریم

لبنان شده یك پارچه، آه و افغان
                                              چون ملت خویش دیده تر داریم

درس ادب و عشق، به ما آموزى
                                                 این سیرت نیکوت، مکرّر داریم

دلداده ى مکتب حسینى، هستى
                                            این شیوه ناب در تو، از بر داریم

نصر آمدى و فتح به همراه تو بود 
                                                      امید به افواجِ فزونتر داریم

پایان تو، آغاز طلوع است و ظفر
                                              این بار به غرب، مهر خاور داریم

آوازه نام تو جهان را بگرفت
                                                    از فکر تو عالمى منور داریم

سامان بدهى مرام و اندیشه ما
                                         همچون تو شهید عشق، سرور داریم

ویژه

بیانیه جبهه اصلاحات 
در پی شهادت سید حسن نصرالله

جبهه اصلاحات ایران در پیامى شهادت سیدحسن نصرالله را تسلیت گفت.
به گزارش ایلنا، متن پیام جبهه اصلاحات براى شــهادت سیدحسن نصرالله با 

شرح زیر است:
 شهادت سید حسن نصرالله رهبر حزب الله لبنان و فرماندهان عالى آن و دیگر 
همراهان به دســت رژیم اشــغالگر و جنایتکار اسرائیل غمى جانکاه بر دلهاى 

مؤمنان، آزادگان و حق طلبان نشاند.
 امروز جهان شــاهد آن است که چگونه بمبهاى خانمان براندازى که آمریکا و 
غرب در اختیار تروریسم دولتى اسراییل قرار داده اند بر سر مردم مظلوم غزه و 
لبنان فرومى ریزد، آنها را به خاک و خون میکشد و از هستى و زندگى ساقط 
مى کند.  همه حامیان اسرائیل و تأمین کنندگان جنگ افزارهاى آن در جنایتى 
که توســط نخست وزیر و دولت اســرائیل علیه بشریت صورت میگیرد سهیم 
هستند. ما مصیبت هاى بزرگى را که حزب الله و مردم لبنان طى روزهاى اخیر 
متحمل شده اند، تسلیت گفته و براى شهداى آنها حشر با سید الشهدا، حسین 

بن على)ع( و براى مجروحان شفاى عاجل و بهبودى کامل مسئلت داریم.

پیام تسلیت مهدی کروبی 
در پی شهادت سید حسن نصرالله

حزب الله و رهبر فقید آن بر أســاس آموزه هاى قرانى به حمایت از ملت مظلوم 
فلسطین برخاستند و در این مسیر آماده پرداخت هر هزینه اى بودند. شهادت 
در راه خــدا بالاترین درجه از ایثار و جان فشانى ســت و براى مبارزى همچون 
سیدحســن شــهادت آرزویى دیرینه در جهت وصال به ساحت نورانى معبود 

است.
َّذِینَ  حجت الاسلام و المسلمین مهدى کروبى در پیامى نوشت: وَلَا تحَْسَبَنَّ ال

ِّهِمْ یرُْزَقُونَ ِ أمَْوَاتاً بلَْ أحَْیَاءٌ عِنْدَ رَب قُتِلُوا فىِ سَبِیلِ اللهَّ
شهادت مجاهد فى ســبیل الله حضرت حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن 
نصرالله، دبیرکل فقید حزب الله لبنان را به همه ى آزادگان جهان و مسلمانان به 

خصوص مردم عزیز ایران و لبنان تسلیت عرض مى کنم.  
 بنیان رژیم غاصب صهیونیســتى از بدو تآســیس تاکنون برجنایت، تجاوز و 

نسل کشى فلسطینیان استوار بوده و هست. 
در یکسال گذشته رژیم جنگ طلب اسرائیل در پرتو حمایت شرم اور آمریکا و 
سکوت مجامع بین المللى بى محابا مرتکب جنایات کم نظیر جنگى در غزه علیه 
مردم ستم دیده و بى دفاع فلسطین شده است به نحوى که تاکنون جان بیش از 
۴۰ هزار زن و کودک مظلوم را ستانده است. حزب الله و رهبر فقید آن بر أساس 
آموزه هاى قرانى به حمایت از ملت مظلوم فلسطین برخاستند و در این مسیر 
آماده پرداخت هر هزینه اى بودند. شــهادت در راه خدا بالاترین درجه از ایثار و 
جان فشانى ست و براى مبارزى همچون سیدحسن شهادت آرزویى دیرینه در 

جهت وصال به ساحت نورانى معبود است.
 مقاومت واکنشى ســت در قبال اشــغال، ظلم، جنایت و بى عدالتى و صدالبته 
در هرکجــاى این کره خاکى ظلم و جنایت و بى عدالتى صورت گیرد، مقاومت 
و ایســتادگى هم شکل خواهد گرفت. ارزش هاى اخلاقى، انسانى و دینى  به ما 

مى آموزد که همواره در مقابل ظلم و ظالم و یاور مظلوم باشیم. 
از خداوند متعال براى آن مجاهد شهید و یارانش و دیگر شهداى این روزهاى 

لبنان علو درجات را مسئلت دارم.
مهدی کروبی

احزاب

پیام آیت الله جوادی آملی 
در پی شهادت سید حسن نصرالله

آیت الله جوادى آملى از مراجع تقلید در پیامى شــهادت سید حسن نصرالله، 
دبیرکل حزب الله لبنان را تسلیت گفت.

به گزارش ایلنا، متن پیام ایشان بدین شرح است:
ماواتُ وَ  شــهادت جائزه مسابقه اى است که مســاحت میدان آن؛ ﴿عَرْضُهَا السَّ
الْرَْضُ﴾ است، چنان جائزه اى مصون از گزند تبدیل و آسیب تحویل خواهد بود، 
زیرا از دستى مى رســد که نه برتر دارد نه برابر. حجت الهى فقید سعید رهبر 
حزب الله جناب سید حسن نصر الله )قدس سره( که؛ »لوَْ کَانَ جَبَلًا لکََانَ فنِْداً 
وَ لوَْ کَانَ حَجَراً لکََانَ صَلدْاً« اجر بى بدیل وى در جهان برتر اســت، اوج عروج 
ملکوتى او به مقیاس اجیران عالم ملك در نمى آید. مجاهدان شــرق سرزمین 
اسلام و غرب آن و مبارزان محدوده شمال مسلمان نشین و جنوب آن به ویژه 
لبنان عزیز و مردم مقاوم آن خصوصاً حزب الله قهرمان، محاکمه صهیونیستها و 
آزادى فلسطین و قدس عزیز را خواهان و نجات همه آزادگان از استکبار جهانى 
و صهیونیسم بین الملل و همچنین تعالى ارواح شهیدان و تسلیت بازماندگان 

بیت شریف آن رحیل مسئلت مى شود.

مراجع

دکتر زهرا مصطفوی:
حزب الله پس از نصرالله، مقتدرتر 

و با صلابت تر از گذشته عمل خواهد کرد
در پى ترور منجر به شهادت سید حسن نصرالله دبیر کل حزب الله لبنان، رئیس 

جمعیت دفاع از ملت فلسطین پیامى صادر کرد.
به گزارش جماران متــن پیام دکتر زهرا مصطفوى دختر امام خمینى به این 

شرح است:
ِّهِمْ یرُْزَقُونَ ِ أمَْوَاتاً بلَْ أحَْیَاءٌ عِنْدَ رَب َّذِینَ قُتِلُوا فىِ سَبِیلِ اللهَّ وَلَا تحَْسَبَنَّ ال

اینجانب از ســویداى قلبم، شــهادت رهبر بزرگ محور مقاومت، عالم مجاهد 
شــهید سید حسن نصرالله، دبیرکل جنبش حزب الله لبنان را به محضر رهبر 
عزیز انقلاب اســلامى، حضرت آیت الله العظمى خامنه اى)دام ظله(، همســر 
گرانقدر آن  شــهید، رزمندگان محور مقاومت از لبنان تا فلسطین و سوریه و 
عراق و لبنان ویمن خصوصا ملت بزرگ لبنان که بزرگ مردى از تبار و سلاله 
اهل بیت علیهم الســلام را در دامان خود پرورش داد، تبریك وتسلیت گفته و 
ضمن دعا براى روح پر فتوح این قهرمان ملى لبنان و امت اســلام  تاکید دارم 
که خون شهید نصرالله عرصه مقاومت را نه تنها در لبنان بلکه در کل جغرافیاى 
مقاومــت آبیارى کرده و بى شــك »حزب الله پس از نصــرالله«، مقتدرتر و با 
صلابت تر از گذشته میادین نبرد علیه دشمن صهیونیستى و استکبار جهانى 
را رهبرى خواهد کرد. قطعا پیروزى نزدیك است و این وعده حق خدا در قران 

کریم است و وعده خداوندى هرگز تخلف پذیر نیست.

ویژه

اعلام علت وقوع حادثه معدن طبس
تا ۱۰ روز آینده

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شوراى اسلامى 
گفت: باتوجه به حادثه معدن طبس، در حال بررسى علت و 
چرایى این حادثه هستیم و تا ده روز آینده علت مشخص 

شود.
به گزارش ایلنا، رضا علیزاده  با اشاره به حادثه معدن طبس 
افزود: معدن طبس, معدن کاملًا خصوصى اســت و در آن 
زغال سنگ استخراج مى شود. و این کار در این معدن کاملًا 

به شکل سنتى برداشت مى شود
وى با اشاره به اینکه که از بیش از ۲۰۰ معدن زغال سنگ 
در ایران فقط یك مورد دولتى اســت, بیان کرد: اندازه این 
معادن کوچك و متوســط است و معدن طبس جزو شش 
معدن بزرگ در کشــور محسوب مى شــود؛ اما بر اساس 
استانداردهاى جهانى جزو معادن کوچك حساب مى شود.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه در 
معادن استخراج ذغال سنگ به مرور گاز متان ایجاد مى شود، 
گفت: در این معادن از طریق تهویه و دیگر امکانات، این گاز 
به خارج از معدن منتقل مى شود و بعضاً حفره هاى بزرگى 
در این لایه ها وجود دارد که تحت فشار گاز متان هستند و 
وقتى کنده کارى انجام مى شود دچار انفجار مى شوند زیرا 

گاز متان با اکسیژن ترکیب شده است.
علیزاده در خصوص نظارت بر معادن هم افزود: ۴۵۶ ماده 
آیین نامه ایمنى معادن از سوى وزارت کار تصویب شده و 
موظف اســت اجرا و همچنین کنترل کند. متأسفانه این 
آئین نامه ها به درستى اجرا نمى شوند و نظارت کاملى در این 

باره وجود ندارد.
وى با اشــاره به اختلاف بر سر مسئولیت نظارت بر معادن 
عنوان کرد: وزارت کار اعتقاد دارد نظام مهندســى معادن 
باید کار نظــارت بر امنیت و ایمنى معدن ها را انجام دهد؛ 
اما نظام مهندسى مى گوید چون حاکمیتى نیست نمى تواند 
این کار را انجام دهــد و وزارت کار باید انجام دهد. وزارت 
کار هم عنوان مى کند مأمور براى بازرسى ارسال مى کند و 

کار گزارش در این زمینه را انجام داده است. 

انتقاد نماینده مجلس از بی توجهی به 
قانون همسان سازی حقوق بازنشستگان

نماینده مردم نهبندان در مجلس گفت: با وجود پیش بینى 
منابع چرا با بى توجهى به قانون همســان ســازى حقوق 
بازنشســتگان و عدم اجــراى آن مى خواهیم نارضایتى در 

کشور ایجاد شود.
بــه گزارش ایلنا، مصطفى نخعى در نشســت علنى دیروز 
)یکشنبه( مجلس شوراى اســلامى اظهار داشت: شهادت 
چیزى نیســت که دشــمنان به مجاهدان تحمیل کنند، 
مجاهد با همه منطق، شــعور و بیدارى، خود شــهادت را 
انتخاب مى کند و ســنت الهى از صدر اسلام تا امروز به ما 
آموخته که این اتفاقات و ترورها نه تنها باعث تضعیف جبهه 

حق نخواهد شد بلکه روز به روز باعث تقویت خواهد شد.
وى در تذکر خود خطاب به سازمان برنامه و بودجه با انتقاد 
از بى عملى و بى تفاوتى سازمان ها و وزارتخانه هاى مختلف 
در اجراى قانون همسان سازى حقوق بازنشستگان، گفت: 
چرا عده اى مى خواهند با بى توجهى به قانون نارضایتى در 
کشور ایجاد کنند. منابع این کار دیده شده و باید اجرایى 

شود.

تاجگردون:
مجلس به تامین منابع اعتباری برق 

هسته ای کمک می کند
رئیس کمیسیون بودجه مجلس با اشاره به اینکه مجلس به 
تامین منابع اعتبارى تولید ۲۰ هزار مگاوات برق هسته اى 
کمك مى کند، اظهار کرد: دستاوردهاى ارزشمند سازمان 
انــرژى اتمى ایران مى تواند ذهنیت مردم و مســئولان را 

نسبت به فناورى هسته اى و اهمیت آن آشنا سازد.
به گزارش ایســنا، غلامرضا تاجگردون در حاشــیه بازدید 
اعضاى کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس 
شوراى اسلامى از سازمان انرژى اتمى ایران گفت: امروز به 
همراه همکارانم توفیق حضور در سازمان انرژى اتمى ایران 
را داشتیم و از آخرین دستاوردهاى صنعت هسته اى بازدید 
کردیم. وى تصریح کرد: پیشرفت هاى فناورى هسته اى و 
دستاوردهاى این سازمان موجب مسرت است زیرا تا چند 
ســال گذشته فعالیت ســازمان انرژى اتمى بیشتر بر پایه 
تحقیقات علمى بود اما خوشبختانه در سال هاى اخیر این 
ســازمان تبدیل به سازمانى عملیاتى شده و در بسیارى از 
امورى که مردم تصور نمى کنند، محققان و دانشمندان ما 

مشغول فعالیت هستند.
 تاجگردون ادامه داد: اکنون ذهنیت هاى مردم نســبت به 
فعالیت هاى این ســازمان در زمینه انرژى هسته اى تغییر 
کرده اســت و شاهد اقدامات عملیاتى سازمان انرژى اتمى 
ایران در عرصه هاى درمانى و سلامت، پرتودهى محصولات 
کشاورزى و بهداشتى، صنعتى، محیط زیست و ... هستیم. 
امروز شــاهد این موارد مهم در نمایشــگاه دستاوردهاى 
صنعت هســته اى بودیم که بیانگر رشد بسیار قابل توجه 
این صنعت و فناورى اســت. نماینده مردم گچســاران در 
خانه ملت تاکید کرد: دســتاوردهاى سازمان انرژى اتمى 
ایران مى تواند ذهنیت مردم و مسوولان را نسبت به فناورى 
هســته اى و اهمیت آن آشنا ســازد زیرا به فرموده مقام 
معظم رهبرى،  مردم باید اقدامات و دستاوردهاى سازمان 
انرژى اتمى و فناورى هسته اى در حوزه درمان، کشاورزى، 
ســلامت، محیط زیســت و ... را در زندگى خود احساس 
کنند. وى عنوان کرد: به همــه کارکنان و فعالان صنعت 
هسته اى،  دانشمندان، محققان، شرکت هاى زیر مجموعه 
و وابســته به این صنعت بابت دستاوردهاى به دست آمده 
تبریك عرض مى کنم. تاجگردون خاطرنشان کرد: مجلس و 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مانند سنوات گذشته 

حامى این سازمان و صنعت هسته اى خواهد بود.
وى درباره لزوم توســعه نیروگاه هاى اتمى با هدف تقویت 
سبد انرژى کشور گفت: حدود ۲ درصد از میزان تولید برق 
کشور را برق اتمى به خود اختصاص مى دهد که این میزان 
انرژى در نیروگاه اتمى بوشــهر تولید مى شــود؛ البته باید 
توجه داشت شاهد ناترازى فراوان در میزان تولید و مصرف 
برق در کشور هستیم. تاجگردون افزود: هدف گذارى تولید 
۲۰هزار مگاوات برق هسته اى در افق ۱۴۲۰ انجام شده و 
با این کار کسرى انرژى تامین خواهد شد؛ مجلس کلیات 
این برنامه را تصویب کرده و  با توجه به این مساله نسبت 
به تامین منابع اعتبارى نیــز کمك خواهیم کرد هرچند 
این منابع مى تواند از محل منابع خارجى، صندوق توسعه 
ملى، تســهیلات بانکى و یا بودجه عمومى تامین شود. در 
هر صورت امروز تراز کردن انرژى در کشــور مساله بسیار 
مهمى است و باید نسبت به تامین انرژى مورد نیاز کشور 
اقدام کرد. گفتنى است اعضاى کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس دوازدهم در حاشیه این دیدار از نمایشگاه 
دستاوردهاى صنعت هسته اى کشــور، راکتور تحقیقاتى 
تهران و آزمایشگاه رادیو داروها  بازدید کردند و در جریان 
آخرین دستاوردهاى فناورانه سازمان انرژى اتمى ایران قرار 

گرفتند.

مجلس

منتقد نحوه چینش کابینه پزشــکیان 
اســت اما معتقد است که باید به دولت 
وفاق ملی رئیــس جمهور فرصت داد، 
البته این هشدار را هم می دهد که رئیس 
در  افراطیون  سرنوشت  از  باید  جمهور 

کشور درس بگیرد. 
ادوار  نماینده  فلاحت پیشــه،  حشــمت الله 
مجلس و کارشناس و استاد علوم سیاسى، از 
تفاوت نگاه پزشکیان به وفاق ملى و اطرافیان 
او روایت کرد و گفــت: »وفاق ملى در زبان 
پزشــکیان با وفاق ملى در زبان کسانى که 
دولت ایشــان را تا حد زیادى از آن خلوص 
ســتادى انداختند فرق دارد. آقاى پزشکیان 
وقتــى مى گویــد وفاق ملى پشــت بندش 
مى گوید ۱۰۰ میلیارد دلار ســرمایه گذارى 

خارجى براى رشد هشت درصد نیاز دارم.«
با  آنچه مى خوانیــد گفتگــوى خبرآنلاین 
حشــمت الله فلاحت پیشــه، رئیس پیشین 

کمیسیون امنیت ملى است.
آقای فلاحت پیشه! شما از حامیان آقای 
پزشکیان قبل از انتخابات بودید، چقدر 
رأی آوری ایشــان را در انتخابات قابل 
پیش بینی می دانســتید؟ خصوصا این 
که کل دولت برای پیروزی آقای جلیلی 
بسیج شده بود. برخی حتی نگران تقلب 

به نفع کاندیدای تندروها بودند.

انتخابــات ایــن دوره را یکى از ســالم ترین 
انتخابات تاریخ کشــور دیــدم، چون رقابت 
خیلى جدى شد. هرچند که ۵۰ درصد مردم 
نیامدند ولى به نظرم پیروزى پزشــکیان در 
مرحله دوم به ویــژه مدیون حدود ۹ درصد 
کســانى بودند که تحریم کــرده بودند ولى 

آمدند و واقعا رأى به تغییر بود.
در حوزه میدانى که مى رفتید، یك ســرى 
سیاست مدارانى که بعدا دور آقاى پزشکیان 
بودند جزو جریان انتخابات نبودند. به همین 
دلیل هم ادبیات و فضاى ذهنى شان متفاوت 
از رأى دهندگان اســت. رأى دهندگان واقعا 
دنبال تغییر بودند، تغییر در حوزه سیاســت 

داخلى، سیاست خارجى و اقتصادى.
آیا  پزشکیان  آقای  فعلی  دولت  شاکله 
می تواند مطالبه ملی تحریم کنندگان را 

برآورده کند؟
یکى از ظلم هایى که بــه انتخابات در ایران 
مى شود این است که هر کسى در انتخابات 
پیروز مى شود جریاناتى سعى مى کند ایشان 
را وادار کنــد که بگوید مــن نماینده تداوم 
هستم نه تغییر. یعنى به مردم مى گوید براى 
تغییر آمده ام ولى ادبیاتش به گونه اى شکل 

مى گیرد که براى تداوم آمده ام.
فکر می کنید ایــن وفاق ملی در حوزه 
تنش زدایی و تعامــل با آمریکا و آغاز 

مذاکرات با آمریکا می تواند موثر باشد؟ 
زمینه های آغاز مذاکرات وجود دارد؟

وفاق ملى در زبان پزشکیان با وفاق ملى در 
زبان کسانى که دولت ایشان را تا حد زیادى 
از آن خلــوص ســتادى انداختند فرق دارد. 
آقاى پزشــکیان وقتى مى گویــد وفاق ملى 
پشــت بندش مى گویــد ۱۰۰ میلیارد دلار 
ســرمایه گذارى خارجى براى رشــد هشت 
درصــد نیاز دارم. یعنى بــدون تنش زدایى 
و بــدون موضوع FATF و رفــع تحریم ها 

نمى توانید آنقدر سرمایه جذب کنید.
ولــى افراد دیگرى که مى گویند وفاق ملى و 
کســانى که به او رأى نداده اند ولى وزیرش 
شــده اند و یا روى کابینه اش تاثیر گذاشته 
اند، همیشه کشور را در حالت جنگ و تنش 
مى بیننــد و وفاقى کــه مى گویند براى این 
جنگ و تنش اســت. طرف خارجى ما دیگر 

دنبال تنش نیست.
وارد دیگرى هم داشته ایم مثلا سر جزایر یا 
مواردى که عرض کردید، انتقاداتى از پوتین 
رخ داد ولــى خیلى تاثیر جدى روى رویکرد 

سیاست خارجى نداشت.
ما با انتخاباتى که شعار اصلى اش دور شدن 
وابستگى به شــرق بود خیلى فاصله نداریم. 
پزشکیان نمایندگى آن مردم است. درست 
اســت افراد دیگرى کنارش مى نشینند ولى 

پزشــکیان نماینده ملتى است که خواهان 
پایان دادن وابســتگى خارجى، وابستگى به 
شرق و پایان دادن به کاسبى تحریم بوده اند. 

این یك پشتوانه است.
پزشکیان به جاى این که حرف هاى دیگران 
را تکرار کند همان وفاق ملى را در راســتاى 
تنــش زدایــى و جذب ۱۰۰ میلیــارد دلار 

سرمایه پیش ببرد.
آقای فلاحت پیشــه! فکر می کنید این 
انتصابات و  کابینه آقای پزشــکیان و 
معاونان می توانــد نوعی تعامل جدید 
دولــت با حاکمیت باشــد؟ جوری که 

روسای جمهور دیگر نداشتند؟
معتقدم که وفاق ملى حاصل نوعى بناپارتیسم 
در سیاست ایران بود. وقتى بناپارتیسم را که 
در کلاس توضیح مى دهیم مى گوییم مانند 
موکتى اســت که دو طرف موکت پا خورده 
و یك قسمت برجستگى پیدا مى کند. وفاق 
ملى یك بناپارتیســم بود. آقاى پزشــکیان 
زورش نرسید کابینه خود را بیاورد. طرف هاى 

مقابل هم کوتاه نمى آمدند.
می گویند آقای پزشکیان آخرین فرصت 

نظام است. با این موافق هستید؟
باید دید منظورشان چیست. بعد از این نظام 
دچار چه مى شود؟ دچار چالش مى شود؟ از 
بین مى رود؟ نمى خواهم اینطور بحث کنم. 
اگر نظر مــن را بخواهید معتقــدم آخرین 
فرصتــى بود که در ایــن مملکت به اصلاح 
طلب ها داده شد نه از طریق نظام، از طریق 

مردم.
جسارت مى کنم، شــاید کلمه اش بى ادبى 
باشــد ولى بخش عمده اى از سیاست مداران 
چپ و راست کشور ما دچار یائسگى سیاسى 
شــده اند. نه یك رویش فکــرى دارند و نه 
رویش بدنه تشکیلاتى دارند. اصلا قیافه هاى 
برخى از این هــا را ببینید که اتفاقا به دولت 
رفته اند از قیافه شان نوعى مردگى و کهنگى 

مى بارد.
این مملکت از دســت کهنگى خسته است. 
این جوانان پرشورى که در دوره دوم آمدند 
و باعــث پیروزى آقاى پزشــکیان شــدند 
نمى توانند با این سیاست مداران کهنه آینده 
خود را ببینند، این حیف اســت. خطابم به 
آقاى پزشکیان و همه مسئولان کشور است؛ 
این شــور و شــوق باقى مانده میان جوانان 
کشور را به یك سرى سیاست مداران فرسوده 

و متاسفانه یائسه سیاسى وصل نکنند.

وزیر خارجه پیشــین جمهوری اسلامی 
ایران اظهار کرد: رژیم صهیونیســتی با 
اقدامات ضد انسانی و جنایتکارانه خود 

نمی تواند مقاومت را از پای درآورد.
به گزارش ایســنا، »محمد جواد ظریف« در 
حاشــیه حضور در دفتر حــزب الله لبنان در 
تهران براى عرض تســلیت در پى شــهادت 
»سید حسن نصرالله« دبیرکل حزب الله لبنان 
با بیان اینکه ســید مقاومت »نمونه انســانى 
شــجاع، صادق، مدبر و از خود گذشته بود«، 

تصریح کرد: ایشــان فرزند خود را در مســیر 
مقاومت از دست دادند و فرزندشان به شهادت 
رســید ولى خم به ابــرو نیاوردند. ظریف که 
در جمع خبرنــگاران صحبت مى کرد، با بیان 
اینکه »شهید سید حسن نصرالله و شهید سید 
عباس موســوى و دیگر بزرگان حزب الله براى 
اولین بار طعم تلخ شکست را به صهیونیست ها 
چشاندند و آن ها را مجبور کردند که با ذلت و 
بدون هیچ گونه شرطى از جنوب لبنان خارج 
شــوند«، گفت: این براى اســرائیلى ها خیلى 

گران بود و از همان زمان اسرائیلى ها  کمر به 
شهادت ایشان بستند و این درایت سید بود که 
آن ها را در این مدت ناکام گذاشت. وى تصریح 
کرد: در آخــر هم دیدیم که اســرائیل براى 
اینکه این جنایت را مرتکب شود چه تعداد از 
زنان و کــودکان بى گناه را در یك بمباران به 
شهادت رساند تا بتواند این بزرگمرد مقاومت 
را به شــهادت برســاند. ظریف با بیان اینکه 
»سید به هدف و آرزوى خود رسید و به یاران 
شهیدش پیوســت«، ادامه داد: مقاومت مردم 

منطقه در برابر جنایت هاى رژیم صهیونیستى 
ادامه خواهد داشــت و آن ها نمى توانند با این 
گونه اقدامات ضد انســانى مقاومت را از پاى 
درآورنــد. معاون رئیس جمهور در پاســخ به 
این ســوال که واکنش ایــران به این اقدامات 
تروریستى چه خواهد بود؟ گفت: واکنش ایران 
در زمان مناســب و به انتخاب ایران در برابر 
جنایت هاى رژیم صهیونیستى انجام مى شود و 
در سطح رهبرى و عالى حکومت در این ارتباط 

تصمیم گیرى مى شود.

رئیس قوه قضائیه گفت: هر سه قوه باید 
با تعامل و همفکــری، در قبال معضل 
ناترازی انرژی در کشور یک اقدام عاجل 

انجام دهیم.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه 
قضائیه، حجت الاسلام  محسنى اژه اى در ادامه 
سلسله جلسات و نشست  هاى هم اندیشى خود 
با اعضاى کمیســیون ها و فراکســیون هاى 
مجلس شوراى اسلامى با اعضاى کمیسیون 
»انرژى« مجلس شــوراى اسلامى جلسه اى 

برگزار کرد.
رئیس قوه قضائیه طى سخنانى در این نشست 
ضمن اشــاره به شــهادت دبیرکل حزب الله 
لبنان، ســید حســن نصرالله، به دست رژیم 
صهیونیستى، اظهار کرد: سید حسن نصرالله 
به معناى واقعى کلمه یك روحانى مجاهد و 
نستوه بود که بیش از ۳۰ سال، لحظه لحظه 
عمر خود را به جهاد در برابر دشــمنان اسلام 
و انسانیت ســپرى کرد و در آخر مزد جهاد 

خالصانه خود را با شهادت دریافت کرد.
محســنى اژه اى در ادامه با اشاره به موضوع 
ناترازى انرژى در کشــور گفت: هر ســه قوه 
بایــد با تعامل و همفکــرى، در قبال معضل 
ناترازى انرژى در کشور یك اقدام عاجل انجام 
دهیم. اگر تدبیرى نیندیشیم، مشکلات ما در 
این حوزه در آینده، مضاعف مى شود. در این 
راستا نیاز به ســرمایه گذارى در حوزه انرژى 
اســت؛ ما در قوه قضائیه مبتنى بر وظایف و 
مســئولیت هاى خود، آمادگى تأمین امنیت 
ســرمایه گذارى در همه حوزه ها بویژه حوزه 
انرژى در کشــور را داریم. رئیس قوه قضائیه 
در ادامه با اشــاره به موضوع ترک فعل ها که 
در سخنان یکى از نمایندگان مجلس مطرح 
شــد، گفت: باید توجه داشت که طبق قانون 
هر ترک فعلى، جرم محســوب نمى شــود و 
قــوه قضائیــه نمى تواند به آن ورود داشــته 
باشد؛ البته ســازمان بازرسى بعنوان یکى از 
زیرمجموعه هاى دستگاه قضا مى تواند مبتنى 
بر ضوابط به موضوعِ ترک فعل ها ورود داشته 
باشد و مراتب را گزارش دهد و یا سایر اقدامات 
مقتضى را ترتیب دهد؛ اما در مجموع، زمانى 
قوه قضائیه مى تواند بعنوان ترک فعل، به یك 
موضوع ورود کند که قانون، انجام آن فعل را 
الزام کرده باشد و یا عدم انجام فعلى، به لحاظ 

حقوقى، سبب تضییع حقى شده باشد. 

یکى از مهم ترین اولویت هاى قوه قضائیه حل 
مشکلات اسناد مردم است

رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به اهتمام 
قوه قضائیه به رفع مسائل مزمن حوزه زمین 
و اسناد مالکیت مردم در نقاط مختلف کشور 
گفت: یکــى از اولویت هاى کارى خود را حل 
مســائل مزمن حوزه زمین و اسناد مالکیت 
مردم در سراســر کشــور ترســیم و تعیین 
کرده ایــم و طى مدت اخیر مشــکلات بعضاً 
چندین دهه اى مردم نقاط مختلف کشور در 
حوزه زمین و اســناد مالکیت را رفع کرده ایم 
و درصدد هســتیم این رویــه را با قوت ادامه 

دهیم.
بعضی موقوفات اسناد رسمی ندارند

رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به موضوع 
موقوفات، گفت: چنانچه بخواهیم بر اســاس 
آیین دادرســى به پرونده هاى اراضى موقوفى 
رســیدگى کنیم، شاید سال ها طول بکشد تا 
در یك پرونده به نتیجه نهایى نائل شویم؛ لذا 
با مسئولان در حال صحبت و بررسى هستیم 
تا براى تسریع و تسهیل فرآیند رسیدگى به 
مقوله زمین هاى موقوفى به تدبیر و تمهیدى 
دســت پیدا کنیم. ما کارگــزاران حکومتى 
هســتیم و به هیچ وجه شایســته نیست که 
در حکومــت ما یك مســئله، بعضاً چندین 
دهــه بر روى زمین بماند و حل نشــود؛ باید 
در راســتاى منافع مردم و کشور، تمامى این 
مشــکلات و معضلات مزمن را در اسرع وقت 
رسیدگى و رفع کنیم.  محسنى اژه اى با اشاره 
به موضوع قاچاق، اظهار داشت: سال گذشته 
در جریان ســفر به مازندران، یك پرونده در 
خصوص اخلال در نظام اقتصادى کشــور از 
طریق فروش آردهاى یارانه اى در بازار آزاد را 
شخصاً پیگیرى کردم؛ در آنجا مسئول مربوطه 
از مسئولیت خود شانه خالى مى کرد، اما من 
تاکید داشتم که مگر شما در حوزه نگه دارى 
و توزیع آرد مسئولیت نداشتید، پس چگونه 
میزان قابل توجهى آرد یارانه اى ســر از بازار 
آزاد درآورده است؟ به هر حال مُراد و منظور 
من از طــرح این مثال، آن بــود که خودِ ما 
بعنوان کارگزاران حکومت نسبت به بسیارى 
از مســائل که اکنون به معضل مزمن تبدیل 
شده اند، مســئولیت و وظیفه داریم و باید در 

جهت رفع آن ها اقدامات عاجل انجام دهیم. 
رئیــس قوه قضائیــه تصریح کــرد: رفع این 

معضلات و مشــکلات مزمن که سالهاســت 
دامن گیر کشــور اســت و بعضاً چندوجهى 
هستند، با درد و دلِ من و شما رفع نمى شود 
باید همه قوا و دستگاه هاى مسئول با برگزارى 
سلسله جلسات تخصصى، بررسى هاى دقیق، 
موشــکافانه و عالمانه انجــام دهیم و هر قوه 
و دســتگاهى که به وظیفه و مســئولیتش 
عمــل نکــرده را موظف به اجــراى قانون و 
مسئولیت هایش کنیم. بر همین اساس، باید 
تاکید کنم که مشکلات حوزه قاچاق سوخت 
و غله و مشکلات حوزه کوله برى و ته لنجى ها 
از سنخ مسائل چندوجهى است که باید همه 
قوا در رفع آن ها تشــریك مســاعى و تدبیر 
عاجل و عالمانه داشــته باشــند. وى تصریح 
کرد: من بســیار مایل بودم که در این جلسه، 
بر روى برخى مشــکلات اولویت دار کشــور، 
دســت گذاشته شــود و براى اتخاذ تدبیر در 
خصوص آن ها چاره اندیشى کنیم.  رئیس قوه 
قضائیه در ادامه با اشاره به نحوه رسیدگى به 
پرونده هاى کثیرالشاکى در قوه قضائیه، بیان 
داشــت: از آن جهت که این بستر در کشور 
ایجاد نشــده که مردم دارایى هاى خود را در 
یك محل اطمینان بخش سرمایه گذارى کنند 
شاهد هستیم آن ها به ناچار و یا از روى غفلت، 
ســرمایه و دارایى خود را به فردى مى سپارند 
که ســود نامتعارف به آن ها مى دهد و آن ها 
هیچگونه تحقیقــى درخصوص فرایند کارى 
آن فرد نکرده انــد؛ همین امــروز پرونده اى 
کثیرالشاکى را در دســت بررسى داشتم که 
متهم بیش از ۲ هزار میلیارد از مردم دریافت 
کرده بود و وقتى با شکات صحبت مى کردم، 
آن ها در پاســخ به سؤالات من ناظر بر اینکه 
»آیا این سود نامتعارفِ وعده داده شده، شما 

را به شــك نرساند؟« و یا اینکه »آیا تحقیقى 
از فرآیند کارى متهم به عمل آوردید؟« پاسخ 

مشخصى نداشتند! 
محسنى اژه اى خاطرنشــان کرد: على ایحال 
قوه قضائیه نســبت به دســتگیرى متهمین 
اموال  پرونده هاى کثیرالشــاکى و شناسایى 
آن ها جهت احقــاق حق مردم و مالباختگان 
نهایت تلاش خود را مى کند و در این مســیر 
تمامى راه هاى مشروع موجود را مى پیماید. ما 
براى تحقق این مهم از دستگاه هاى مختلفى 
کمك مى گیریم و حســاب هاى متهمین را 
به دقت ردیابــى مى کنیم؛ طى ماه هاى اخیر 
دســتور داده ام در این مسیر حتى به سراغ 
دیگر بســتگان متهم یــا متهمین این قبیل 
پرونده ها نیز مى رویم تا بررسى کنیم آیا آنان 
افزایش سرمایه غیرعادى داشته اند یا خیر؟ و 
اگر داشته اند، منشاء این افزایش سرمایه شان 
را بررســى و مُداقه مى کنیــم؛ همچنین از 
شکات پرونده هاى کثیرالشاکى نیز نظرخواهى 
و سؤال مى کنیم تا ببینیم آیا آنان درخصوص 
شناســایى اموال متهم یا متهمین، اطلاع و 
نقطه نظراتى دارند یا خیر؟ رئیس قوه قضائیه 
درخصوص موضوع تخریب بناها و مستحدثات 
غیرمجاز نیز کــه از جانب یکى از نمایندگان 
مجلس با ذکر مصادیقى مطرح شــد، گفت: 
درخصــوص اینکه برخى از مــردم در نقاط 
مختلــف معتقدند چنانچه فــردى ثروتمند 
و مُتمکن اقدام به ســاخت بنــاى غیرمجاز 
کند، با او کارى ندارنــد، اما فى المثل آلونك 
یك کشــاورز زحمتکش را تخریب مى کنند، 
باید بگویم که مؤکــداً تاکید کرده ایم که در 
زمینه تخریب بناها و مســتحدثات غیرمجاز، 
هیچگونه تفاوت و تمایزى وجود نداشته باشد.

فلاحت پیشه: 

پزشکیان زورش نرسید کابینه اش را بیاورد

ظریف:

 حزب الله طعم تلخ شکست را به صهیونیست ها چشاند؛ مقاومت ادامه دارد

رئیس قوه قضائیه مطرح کرد

اقدام عاجل هر سه قوه در معضل ناترازی انرژی در کشور


